
Protokół Nr XXII/14 

 

z obrad XXII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 19 lutego 2014 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. Franciszek Gawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Grażyna Płonowska 

10. Janusz Puchalski 

11. Stanisław Radulski 

12. Feliks Aleksander Wróblewski 

13. Adam Żoch 

14. Magdalena Żochowska 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

2) Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

3) Zdzisława Iwańczuk   Skarbnik Gminy 

4) Józef Michałowski  Kier. Ref. RŚ, radny Powiatu Bielskiego 

5) Jolanta Januszewska  Kier. GOPS 

6) Renata Falkowska  Kier. Ref. OR 

7) Piotr Paprocki   Kierownik Referatu BP 

 

   oraz sołtysi  zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

   Przed otwarciem obrad XXII sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XXII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów.   

Ad.2 Przewodniczący Rady Feliks Aleksander Wróblewski poinformował, że w dniu 2 lutego 

2014r na terenie Gminy Brańsk w okręgu Nr 5 odbyły się wybory uzupełniające do Rady Gminy 

Brańsk,  radnym została wybrana osoba z miejscowości Oleksin. Po odczytaniu zaświadczenia 

Gminnej Komisji Wyborczej w Brańsku, stwierdzającej wybór na radnego Rady Gminy Brańsk 

Pana Adama Żoch wręczył zaświadczenie radnemu.   

Ad. 3 Przewodniczący Rady poinformował, że   zgodnie z art. 23a. ustęp 1 i 3 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym - przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni 

składają ślubowanie. Radni, którzy uzyskali mandat w czasie trwania kadencji, składają ślubowanie 



na pierwszej sesji, na której są obecni. Przystąpiono, więc do ceremonii złożenia ślubowania przez 

radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Brańsk w dniu 2 lutego 2014r.  

Po odczytaniu roty ślubowania przez Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk: "Wierny 

Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców" radny Adam Żoch potwierdził wolę złożenia ślubowania słowem "Ślubuję" "Tak 

mi dopomóż Bóg". 

   Przewodniczący Rady złożył gratulacje i stwierdził, że radny Adam Żoch, który złożył 

ślubowanie, objął mandat radnego Rady Gminy Brańsk w okręgu nr 5. Nowy radny otrzymał 

również gratulacje od Wójta gminy Brańsk Krzysztofa Jaworowskiego i pozostałych osób obecnych 

na sali obrad. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

   Wobec braku wniosków, propozycji zmian w porządku sesji, Przewodniczący Rady odczytał 

porządek obrad w brzmieniu:     

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Wręczenie zaświadczenia radnemu, o wyborze na radnego Rady Gminy Brańsk w wyborach 

uzupełniających, 

3.Złożenie ślubowania przez radnego. 

4.Przyjęcie porządku obrad. 

5.Przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji rady gminy. 

6.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

7.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

przyjęcia Statutu Gminy Brańsk,  

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Brańsku, 

9.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 2015 r. 

10.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 

2014”, 

11.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok, 

12.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru 

żłobków i klubów dziecięcych, 

13.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami, 

14.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowania gmin w 

zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

15.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowania gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

16.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty,  

17.Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 



18.Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

19.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1571 B Glinnik – Zanie - Świrydy”, 

20.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1698B Spieszyn”, 

21.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej 

Nr 1696B Oleksin - Burchaty”, 

22.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej 

Nr 1600 B - Bronka”, 

23.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

24.Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2014 – 2017  

25.Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk za 2013 

rok. 

26.Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2013 rok. 

27.Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

2013roku. 

28.Przedstawienie sprawozdania realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2013. 

29.Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego. 

30.Przedstawienie sprawozdania z wykonania w roku 2013 Uchwały Nr XXIV/202/2010 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

31.Przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał Rady Gminy Brańsk za II półrocze 2013 roku. 

32.Interpelacje i wnioski radnych. 

33.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

34.Sprawy różne. 

35.Zamknięcie obrad.  

 

Ad.5 Przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXI sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XXI sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.6 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

W tym miejscu obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Grażynie Płonowskiej 

Przewodniczącej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu, która 

przedstawiła pozytywną Opinię Nr 49/32/14 Komisji z dnia 10 lutego 2014r. w sprawie projektów 

uchwał przygotowanych pod obrady XXII sesji. (Opinia stanowi załącznik do protokołu). 



 

Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie przyjęcia 

Statutu Gminy Brańsk 

Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o zmianie ustawy o ogłaszaniu aktów 

normatywnych i niektórych innych aktów prawnych oraz niektórych innych ustaw,  organy 

jednostki samorządu terytorialnego zobowiązane są do ogłaszania tekstów jednolitych 

znowelizowanych aktów normatywnych nie rzadziej niż raz na 12 miesięcy.  W związku z tym, że 

uchwała w sprawie przyjęcia statutu Gminy Brańsk była nowelizowana należy ogłosić jej tekst 

jednolity. 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/196/14 w 

sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminy Brańsk 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8  Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Brańsku.  

Pani Jolanta Januszewska Kierownik GOPS poinformowała, że do projektu uchwały wprowadzono 

autopoprawkę poprzez wykreślenie w § 1 pkt.2 następnie odczytała projekt uchwały. 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/197/14 o 

zmianie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Brańsku /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie gminy na 2015 r. 

Wójt Gminy poinformował, że jest za tym, aby fundusz sołecki tworzyć, aby mieszkańcy włączali 

się w życie społeczne, kulturalne wsi. Natomiast sołtysi na ostatniej naradzie jednogłośnie 

opowiedzieli się za tym aby takiego funduszu nie wydzielać na 2015rok,  ponieważ wsie nie będą  

w stanie dojść do porozumienia na jaki cel ten fundusz wykorzystać”. 

 Radni postanowili przychylić się do prośby sołtysów, aby nie wydzielać funduszu sołeckiego na 

2015 rok.  

    Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/198/14 w 

sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 

2015 r. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2014”, 

Wójt Gminy poinformował, że radni, sołtysi i mieszkańcy gminy muszą wiedzieć, co to jest 

bezpański pies. To pies, który nie ma właściciela i stwarza zagrożenie dla mieszkańców. Natomiast, 

który jest przez dłuższy czas przetrzymywany, dokarmiany to już nie jest bezpański, bo ktoś się nim 

opiekuje.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/199/14 w 

sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2014” /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.11  Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok, 

Sekretarz Gminy Wojciech Łukasz Jakubowski poinformował, że zmiana w załączniku do 

GPPiRPA na 2014r.  wynikła z tego, że nie wykorzystano wszystkich środków finansowych na 



realizację Programu w roku ubiegłym. Środki finansowe należy ująć w wydatkach w roku 

bieżącym. Jest to kwota 2.303zł  i została ona ujęta w pkt 9 harmonogramu.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/200/14 o 

zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2014 rok /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.12   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 

klubów dziecięcych 

Sekretarz Gminy Wojciech Łukasz Jakubowski poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 4 lutego 

2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3,  Rada Gminy jest zobowiązana do ustalenia opłaty 

za wpis żłobka oraz klubu dziecięcego do rejestru żłobków i klubów dziecięcych prowadzonego 

przez Wójta Gminy Brańsk. W różnych gminach te opłaty są różne, w niektórych jeszcze nie ma 

ustalonych, natomiast w Gminie Wyszki ta opłata jest przyjęta w wysokości 50 zł. Wójt proponuje 

przyjąć  taką samą opłatę.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/201/14 w 

sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.13    Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami 

Sekretarz Gminy Wojciech Łukasz Jakubowski poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 4 lutego 

2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, Rada Gminy zobowiązana jest również przyjąć plan 

nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. Taki Plan został 

opracowany i Wójt Gminy proponuje, aby kontrole tych placówek lub opiekunów odbywały się raz 

w roku.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/202/14 w 

sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.14    Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowania gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 

Jolanta Januszewska Kierownik GOPS poinformowała, że w związku z uchwałą nr 221 Rady 

Ministrów z dnia 10 grudnia 2013r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014- 

2020,  u wielu osób objętych wcześniej dożywianiem, dochód przekroczył o parę złotych ustalone 

kryterium i nie zostali zakwalifikowani do dożywiania od nowego roku. W tym roku w sumie tylko 

61% objęto dożywianiem. Dlatego odstępuje się od żądania zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

od dzieci do czasu podjęcia nauki w szkole podstawowej, od uczniów do czasu ukończenia nauki w 

szkole ponadgimnazjalnej, osób samotnych, w podeszłym wieku chorych, lub niepełnosprawnych, 

jeżeli dochód nie przekracza wysokości 150% kryterium dochodowego określonego w art. 8 ust 1 

ustawy o pomocy społecznej.  

Wójt Gminy dodał, że jego zdaniem każde dziecko powinno jeść obiad w szkole, za 3 zł pełnego 

obiadu nikt nie zrobi a z obserwacji wynika, że niektóre dzieci nie jedzą kanapek w szkole.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/203/14 w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 



świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowania gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.15    Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowania gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014 – 2020 

Jolanta Januszewska Kierownik GOPS poinformowała, że proponuje się podwyższenie do 150 % 

kryterium dochodowe, dla celów przyznawania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin tj. dzieciom do czasu podjęcia nauki w szkole 

podstawowej, uczniom do czasu ukończenia nauki w szkole ponadgimnazjalnej, osobom i rodzinom 

znajdującym się w sytuacjach wymienionych w art. 7 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy 

społecznej, w szczególności osobom samotnym, w podeszłym wieku, chorym lub 

niepełnosprawnym. 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/204/14 w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowania gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014 – 2020 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.16   Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

Głos zabrał Wójt Gminy, między innymi powiedział – „ pamiętacie Państwo jak mówiłem, że 

gmina na śmieciach nie chce zarabiać.  Dlatego z Panią Skarbnik pracujemy już od jakiegoś czasu 

nad tym, aby wyliczyć faktyczne koszty związane z wywozem odpadów w 2013r. (od kiedy zaczęły 

obowiązywać nowe zasady). Po dyskusjach doszliśmy do wniosku, że jest możliwość do końca tego 

roku obniżenia stawki, dla osób segregujących śmieci z podziałem na liczbę osób zamieszkujących 

daną nieruchomość. Tym samym chcemy wspomóc rodziny wielodzietne. Dlatego proponujemy od 

2 kwartału 2014r. obniżyć stawki opłaty w rozbiciu na ilość osób w rodzinie: 

- 7 zł  od każdej osoby w stosunku do pierwszych 4 osób zamieszkujących nieruchomość. 

- 6,00 zł za miesiąc w stosunku do piątej i szóstej osoby zamieszkującej nieruchomość 

- 5,00 zł za miesiąc w stosunku do siódmej i kolejnych osób zamieszkujących nieruchomość. 

Dla nieruchomości gdzie śmieci nie są segregowane stawka opłaty pozostaje taka sama w 

wysokości 15zł od osoby.  

Chcemy zmniejszyć opłaty i pokazać, że nasza polityka jest taka, aby na śmieciach nie zarabiać. 

Nadal będziemy obserwować wpływy od mieszkańców i analizować sytuację.  

 

Radny Jan Żochowski zapytał jak to jest z tą ściągalnością za wywóz odpadów? 

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „przepisy przewidują jak ma być prowadzone postępowanie 

wobec osób zalęgających z opłatami. Natomiast, jeżeli ktoś będzie oszukiwał, to koszty poniesiemy 

my wszyscy. Ogólnie z płatnością nie jest źle, na początku było dużo „szumu” ale ludzie zaczynają 

się przyzwyczajać. Ważne, aby uwrażliwić mieszkańców, że śmieci się nie wyrzuca byle gdzie, po 

rowach, lasach itp..  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do gminy wpływają informacje o ilości śmieci zdanych na 

wysypisko? 



Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ mamy wykaz Firm odbierających odpady, które są 

zarejestrowane, muszą one składać sprawozdania nawet „zerowe”. Do nas do gminy takie 

sprawozdania również są składane. Mamy również informacje, że niektóre są na krawędzi 

bankrudztwa. Chcąc wejść na rynek przetargi wygrały po niskich stawkach a teraz mają problemy. 

Jako gmina mamy umowę z Firmą Czyścioch do końca tego roku, zobaczymy, co będzie dalej po 

ogłoszeniu  nowego przetargu.  

   Dalej Wójt powiedział – „w najbliższym czasie chcemy też opracować Program wspierania 

rodzin wielodzietnych. W większości takie rodziny są rodzinami biednymi i nawet zakup książek 

dzieciom do szkoły sanowi znaczny wydatek w budżecie domowym”.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/205/14 w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.17   Podjęcie uchwały  o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Skarbnik Gminy powiedziała – „po analizie dochodów i wydatków za odbiór odpadów 

komunalnych doszliśmy z Panem Wójtem do wniosku, że można zmniejszyć stawki opłat za ich 

odbiór. Zaległości na koniec roku były w wysokości 12.011zł, co stanowiło tylko 4%, obecnie 

zmniejszyły się do kwoty 7.000zł. Egzekucji w tym temacie nie prowadziliśmy, chyba, że zajdzie 

taka potrzeba. Następstwem uchwały wcześniej podjętej jest uchwała w sprawie zmiany wzoru 

deklaracji. W niej dostosowujemy opłaty do stawek, jakie zostały przyjęte”.   

 

Przewodniczący Rady zapytał czy mieszkańcy będą zobowiązani do składania nowych deklaracji? 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy mówiąc – „ustawa mówi, że opłaty wnosi się na podatnie 

deklaracji. Dzwoniliśmy do Urzędu Wojewódzkiego, gdzie poinformowano nas, że muszą być 

składane nowe deklaracje, natomiast nasz radca prawny stoi na stanowisku, że nie trzeba”. 

  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „sprawa ze składaniem deklaracji musi być do 

końca wyjaśniona i organizacyjnie przemyślana, w  jaki sposób dostarczyć nowe deklaracje 

mieszkańcom”.  

 

Głos zabrał Radny Czerniawski – zgłosił uwagę, że przy składaniu poprzednich deklaracji jeden z 

mieszkańców z jego wsi rzetelnie nie wykazał osób zamieszkałych. W kwitariuszu była u niego 

opłata tylko 120zł.  Przy składaniu ponownych deklaracji urząd powinien sprawę wyjaśnić 

zweryfikować.  

 

Głos zabrał Wójt Gminy – „czy Pan pamięta jak wcześniej mówiłem, że to nie tylko gmina ma 

kontrolować tylko sąsiedzi, bo to my wszyscy za takie osoby płacimy. Każdy taki przypadek należy 

zgłosić do urzędu, bo taka osoba okrada pozostałych. Musi być współpraca mieszkańców z 

urzędem i wspólnie powinniśmy się kontrolować”. 

 

Głos zabrał Kierownik Ref. RŚ Pan Michałowski, poinformował, że o tej sprawie, co mówi 

radny wie i została już uregulowana. 

 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/206/14 o 

zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 



Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi   

 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „projekt uchwały przewiduje, zmianę terminów wnoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, będą one dogodniejsze, pokrywające się z 

terminami płacenia podatków z wyjątkiem kwartału czwartego, które będą płatne do 15 listopada”.  

Wójt również zgłosił autopoprawkę do uchwały §3, poinformował, że na końcu zdania należy 

dopisać lub dla inkasenta wsi, ponieważ taki zapis był już w poprzedniej uchwale.  

 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/207/14 w 

sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach (10
50

-11
00

) 

Po przerwie stan radnych 15 obecni wszyscy.  

 

Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1571 B Glinnik – Zanie - Świrydy” 

 

Głos zabrał Wójt gminy mówiąc – „ myślimy, nie tylko o tym, co będziemy robić w 2014roku, 

ale z wyprzedzeniem, co w roku 2015.  Nie ukrywajmy, że skład Rady Gminy i Rady Powiatu po 

najbliższych wyborach samorządowych może się zmienić,  dlatego trzeba pilnie przygotować 

projekty na przebudowę tych dróg powiatowych. Droga Glinnik – Zanie – Świrydy, jest to długi 

odcinek drogi, bardzo drogi i po rozmowach z Panem Aleksiejukiem Dyrektorem z Powiatowego 

Zarządu Dróg doszliśmy do porozumienia, aby w tym roku projekt techniczny opracować. Być 

może będzie możliwość składania wniosków przez Powiat o środki z zewnątrz a to jest drogie 

zadanie. Ustaliliśmy, że sfinansujemy po 50% wykonanie tego projektu technicznego. Taki projekt 

robi się bardzo długo, bo to jest długi odcinek drogi biegnący przez wsie i łączący się z drogą 

wojewódzką.  W związku z tym przy ocenianiu zakładamy, że będzie można uzyskać dodatkowe 

punkty. Również w tej samej rozmowie ustaliliśmy, że wspólnie wykonamy projekt techniczny na 

odcinek drogi przez wieś Spieszyn ( tam jest bruk ale bardzo zdewastowany, zniszczony).  Cena 

opracowania tych projektów na jedną i drugą drogę wyjdzie po przetargu, ale wzorem lat ubiegłych 

chcemy te dwa projekty dofinansować po 50% kosztów.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/208/14 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 

1571 B Glinnik – Zanie - Świrydy” /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1698B Spieszyn” 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/209/14 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 

1698B Spieszyn” /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 



Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 

1696B Oleksin - Burchaty” 

Głos zabrał Wójt gminy mówiąc – „ przy ustalaniu budżetu na ten rok mówiliśmy o tym zadaniu 

ale należy jeszcze podjąć uchwałę, podpisać umowę z Powiatem i rozpocząć procedurę  na 

wyłonienie wykonawcy. Ten odcinek drogi w głównej mierze będzie służył mieszkańcom wsi 

Burchaty i Oleksina. Będzie to duży strumień pieniędzy przekazany na ten teren. Ogólnie Powiat 

będzie to kosztowało 900tys.zł a w tym nas 450tys. zł. Zobaczcie Państwo ile z tych wsi jest 

podatku ile to lat trzeba byłoby zbierać żeby ten odcinek drogi wykonać. Niemniej to zadanie jest 

bardzo potrzebne i pilne do wykonania, ponieważ droga w Burchatach jest w tragicznym stanie. 

Opracowanie dokumentacji na ten odcinek drogi wymagało dużo czasu i pieniędzy, ponieważ droga 

wchodziła w prywatne podwórka i trzeba było prowadzić wywłaszczenia, nowe pomiary, 

uporządkować lokalizację tej drogi. W tym roku odcinek drogi Oleksin-Burchaty zostanie 

wykonany, ale chcę aby mieszkańcy z tych wsi o tym pamiętali, że w przyszłych latach środki 

finansowe na te wsie będą ograniczone i przesunięte do innych wsi na następne inwestycje. 

Ta droga należy się mieszkańcom Burchat i Oleksina, jest potrzebna, niemniej mieszkańcy powinni 

wiedzieć, że przeznaczyliśmy na to „poważne” pieniądze”.  

Dalej Wójt powiedział – „ Jest już projekt PROW na lata 2014-2020 ale praktycznie „zero” 

pieniędzy na inwestycje gminne, tereny wiejskie, a to jest Program Rozwoju Obszarów Wiejskich a 

nie miast. Jeżeli jakieś środki są przeznaczone to na tzw. „przejedzenie”, ale ktoś ten program 

tworzył, przygotowywał?. 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/210/14 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1696B Oleksin - 

Burchaty” /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.22 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1600 

B - Bronka” 

 Głos zabrał Wójt gminy mówiąc – „w Bronce mieszkańcy powinni być wdzięczni dla gminy za 

wykonane docinki asfaltu: jest położony asfalt z Kalnicy do Bronki,  odcinek przez wieś w stronę 

drogi powiatowej Bujnowa do Malesz, natomiast w lewą stronę jak się wjeżdża do Bronki  jest to 

droga powiatowa, która ciągnie się przy byłym miejskim wysypisku, tam też mieszkają mieszkańcy 

Bronki.   Jest to odcinek bardzo zaniedbany, zniszczony i zdewastowany. Chcemy ten odcinek 

drogi we wsi wspólnie z Powiatem uporządkować. Jest ujęte w budżecie Powiatu, że oni sfinansują  

50% i my jako gmina 50% kosztów. Moim zdaniem wieś miałaby w całości uporządkowaną drogę. 

Pracujemy z Panią Skarbnik nad tym aby pewne odcinki sieci dróg „zamykać”, kończyć docelowo. 

Jeżeli jest możliwość wspólnymi siłami z Powiatem coś wykonać to trzeba to robić, bo w mojej 

ocenia istnienie powiatów to tylko kwestia czasu.  Obserwuję, że środków finansowych powiaty z 

roku na rok otrzymują coraz mniej. Natomiast ogromne odcinki dróg nie są uporządkowane i nic się 

o nich nie mówi. Jedynie radni w Powiecie jeszcze walczą o odcinki dróg, gdzie jest żwirówka ale 

gdzie już leży asfalt to nikt o tym nie mówi, np. droga z Brańska do Hodyszewa, trzeba już warstwę 

kolejna położyć,  z Bielska do Topczewa, z Bujnowa do Malesz i Pulsze do Strabli, z Koszewa do 

Chojewa, z Chojewa do Bodaczek też się asfalt sypie itp.  To pokazuje dlaczego polityka naszej 

gminy jest taka, żeby dofinansowywać 50%. Tak naprawdę to nie jest to nasze zadanie czy 

obowiązek tylko ja wiem, ze Powiat tego nie zrobi. Wiem, że dofinansowując 50%, drogi na 

naszym terenie uporządkujemy na 10-15 lat.  Pokazuję państwu celowo mechanizmy i jak to 

wszystko wygląda”.  

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/211/14 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 



dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1600 B - Bronka” 
/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.23 Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2014 rok 

 

Pani Skarbnik przedstawiła objaśnienia zmian w budżecie na 2014r.  

 

Do załącznika Nr 1 

 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa 

i sanitacyjna wsi §6297 były zaplanowane środki finansowe w wysokości 859 149,00 zł jako 

refundacja środków unijnych za zrealizowane zadanie pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni 

ścieków I etap”. W związku z tym, iż to zadanie finansowo nie zostało rozliczone w roku 2013 

a więc nie była zaciągnięta pożyczka zaplanowana w wysokości 859 149,00 zł, co w konsekwencji 

miało sfinansować zwrot zaciągniętej pożyczki w 2014 r,. W roku 2014 dokonano zmniejszenia 

dochodów w wysokości 859 149,00 zł gdyż zwrot środków unijnych z roku 2013 nie wystąpi, ale 

wystąpi zwrot środków unijnych z pożyczki zaciągniętej w roku 2014 w wysokości 712 059,00 zł, 

więc dokonaliśmy zwiększenia, co w konsekwencji dało tę samą kwotę (2 506 224,00 – 859 149,00 

+ 712 059,00 = 2 359 134,00). 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92195 – Pozostała 

działalność §2700 zwiększono środki unijne w wysokości 25 000,00 zł na realizację zadania 

pn. „Wzbogacanie oferty turystycznej Gminy Brańsk poprzez promocję kąpieli zimowych 

morsów”. 

W dz. 926 – Kultura fizyczna i sport, rozdz. 92601 – Obiekty sportowe §6260 

zwiększono środki w wysokości 108 900,00 zł z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na budowę 

bieżni przy Gimnazjum w Oleksinie – 56 100,00 zł i remont boiska sportowego przy Szkole 

Podstawowej w Chojewie w wysokości 52 800,00 zł. 

W dz. 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 

oraz sądownictwa, rozdz. 75109 – Wybory do rad gmin, rad powiatów, sejmików 

wojewódzkich, wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast oraz referenda gminne, 

powiatowe i wojewódzkie §2010 na podstawie pisma z Krajowego Biura Wyborczego zwiększono 

dochody o kwotę 3 588,00 zł na sfinansowanie wydatków związanych z przygotowaniem 

i przeprowadzeniem wyborów uzupełniających. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85215 – Dodatki mieszkaniowe §2010 na 

podstawie pisma z PUW zwiększono dochody w wysokości 1 000,00 zł na wypłatę 

zryczałtowanych dodatków energetycznych za I kwartał 2014 r. dla odbiorców wrażliwych energii 

elektrycznej oraz na koszty obsługi tego zadania. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – Pozostała działalność §2010 na podstawie 

pisma z PUW zwiększono dochody w wysokości 7 416,00 zł z tytułu dotacji celowej na realizację 

zadań zleconych. 

 

Do załącznika Nr 2 
 

 W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa 

i sanitacyjna wsi §4170 zwiększono wydatki o kwotę 2 700,00 na sfinansowanie wód popłucznych 

w hydroforni na podstawie umowy o dzieło, w § 4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i 

wyposażenia o kwotę 2 700,00 zł, w §6050 zwiększono wydatki o kwotę 3 000,00 zł na zadanie pn. 

„Przedłużenie kolektora kanalizacji sanitarnej w miejscowości Majorowizna oraz wykonanie 

przyłącza wodociągowego do budynku użyteczności publicznej we wsi Koszewo”, w §6057 i 

§6059 zwiększono wydatki na zadanie pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie Gminy Brańsk I etap” o kwotę 1 172 128,00 zł, w tym ze środków unijnych 712 059,00 zł 

oraz ze środków własnych 460 069,00 zł (zadanie I etapu budowy oczyszczalni ścieków zostało 



wykonane w roku 2013, ale nie odebrane i rozliczone finansowo). 

 W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne §6050 

zwiększono wydatki o kwotę 1 426 000,00 zł, w tym na realizację zadania inwestycyjnego 

pn. „Poprawa bezpieczeństwa komunikacyjnego drogi gminnej we wsi Kiersnówek” w wysokości 

846 000,00 zł, na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Popławy w wysokości 80 000,00 zł 

oraz na przebudowę drogi gminnej Bronka – Kadłubówka w wysokości 500 000,00 zł. 

 W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – Gospodarka gruntami 

i nieruchomościami §6050 zwiększono wydatki na opracowanie dokumentacji technicznej 

na termomodernizację budynku po byłym ośrodku zdrowia w Widźgowie o kwotę 12 000,00 zł. 

 W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71004 – Plany zagospodarowania 

przestrzennego §4170 zwiększono wydatki o kwotę 11 080,00 zł na wykonanie planu 

zagospodarowania przestrzennego zgodnie z umową zlecenia, §4300 zwiększono wydatki 

na ogłoszenie w prasie lokalnej. 

 W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast 

na prawach powiatu) §6060 zwiększono wydatki na zakup sprzętu komputerowego w wysokości 

19 500,00 zł, w § 4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę  

19 500,00 zł. 

 W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75405 – 

Komendy Powiatowe Policji §3000 zwiększono wydatki na dofinansowanie zakupu samochodu 

dla policji w wysokości 11 000,00 zł. 

 W rozdz. 75412 – Ochotnicze straże pożarne §6050 zwiększono wydatki 

na dokumentację przebudowy i rozbudowy budynku OSP w Domanowie w wysokości 14 760,00 zł. 

 W dz. 757 – Obsługa długu publicznego, rozdz. 75702 – Obsługa papierów 

wartościowych, kredytów i pożyczek jednostek samorządu terytorialnego §8110 zwiększono 

wydatki o kwotę 20 000,00 zł na obsługę długu publicznego w związku z zaciągnięciem pożyczki 

z WFOŚiGW na wyprzedzające finansowanie. 

 W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe §4010 

zwiększono wydatki o kwotę 65 571,00 zł z tytułu wypłaty jednorazowego dodatku 

uzupełniającego nauczycielom za 2013 r., §4110 zwiększono wydatki o kwotę 11 442,00 zł na 

składki ZUS od wypłaconego jednorazowego dodatku uzupełniającego, §4120 zwiększono wydatki 

o kwotę 1 485,00 zł na składki na Fundusz Pracy od wypłaconego jednorazowego dodatku 

uzupełniającego, §4170 i §4210 zwiększono wydatki o kwotę 4 000,00 zł na wymianę instalacji 

elektrycznej w Szkole Podstawowej w Chojewie (zakup materiałów i robocizna).  

W rozdz. 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych §4010 zwiększono 

wydatki o kwotę 4 571,00 zł z tytułu wypłaty jednorazowego dodatku uzupełniającego 

nauczycielom za 2013 r., §4110 zwiększono wydatki o kwotę 790,00 zł na składki ZUS 

od wypłaconego jednorazowego dodatku uzupełniającego, §4120 zwiększono wydatki o kwotę 

112,00 zł na składki na Fundusz Pracy od wypłaconego jednorazowego dodatku uzupełniającego. 

 Z rozdz. 80104 – Przedszkola przeniesiono plan wydatków do prawidłowej 

klasyfikacji budżetowej tj. do rozdz. 80106 – Inne formy wychowania przedszkolnego. 

 W rozdz. 80110 – Gimnazja §4010 zwiększono wydatki o kwotę 29 314,00 zł z tytułu 

wypłaty jednorazowego dodatku uzupełniającego nauczycielom za 2013 r., §4110 zwiększono 

wydatki o kwotę 5 035,00 zł na składki ZUS od wypłaconego jednorazowego dodatku 

uzupełniającego, §4120 zwiększono wydatki o kwotę 661,00 zł na składki na Fundusz Pracy 

od wypłaconego jednorazowego dodatku uzupełniającego. 

 W rozdz. 80148 – Stołówki szkolne i przedszkolne zwiększono wydatki bieżące 

na prowadzenie stołówki szkolnej w wysokości 47 400,00 zł w tym §4260 na zakup energii 

elektrycznej o kwotę 40 000,00 zł, §4270 na zakup usług remontowych w wysokości 600,00 zł, 

§4280 na zakup usług zdrowotnych o kwotę 100,00 zł, §4300 o kwotę 6 000,00 zł na zakup usług 

pozostałych, §4350 na zakup usług internetowych w wysokości 200,00 zł, §4410 na podróże 

służbowe o kwotę 200,00 zł oraz § 4700 na szkolenia pracowników w wysokości 300,00 zł. 

 W dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85142 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi 



§4210 zwiększono wydatki o kwotę 2 303,00 zł na realizację programu przeciwalkoholowego. 

 W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej § 4300 

zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 900,00 zł, w § 4350 zwiększono wydatki 

na zakup usług dostępu do sieci Internet o kwotę 900,00 zł. 

W rozdz. 85295 – Pozostała działalność §3110 zwiększono wydatki w wysokości 7 416,00 

zł na realizację zadania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

 W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90017 – Zakłady 

gospodarki komunalnej §6060 zwiększono wydatki na zakup koparko – ładowarki i ciągnika 

w wysokości 369 000,00 zł. 

 W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92195 – Pozostała 

działalność §4210 zwiększono wydatki w wysokości 37 713,00 zł na realizację projektu 

„Wzbogacenie oferty turystycznej Gminy Brańsk poprzez promocję kąpieli zimowych morsów” 

z przeznaczeniem na zakup mebli do budynku nad zbiornikiem wodnym w Kiersnówku, w § 4300 

zwiększono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 3 000,00 zł. 

 W dz. 926 – Kultura fizyczna, rozdz. 92601 – Obiekty sportowe §6050 zwiększono 

wydatki o kwotę 330 000,00 zł, w tym 170 000,00 zł na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa bieżni 

przy Gimnazjum w Oleksinie” oraz 160 000,00 zł na zadanie pn. „Remont boiska sportowego przy 

Szkole Podstawowej w Chojewie”  

W dz. 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 

oraz sądownictwa, rozdz. 75109 – Wybory do rad gmin, rad powiatów, sejmików 

wojewódzkich, wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast oraz referenda gminne, 

powiatowe i wojewódzkie na podstawie pisma z Krajowego Biura Wyborczego zwiększono 

wydatki o kwotę 3 588,00 zł na sfinansowanie wydatków związanych z przygotowaniem 

i przeprowadzeniem wyborów uzupełniających, w tym §3030 w wysokości 1 445,00 zł, §4210 

o kwotę 1 320,00 zł oraz §4300 w wysokości 823,00 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85215 – Dodatki mieszkaniowe §3110 na 

podstawie pisma z PUW zwiększono wydatki w wysokości 1 000,00 zł na wypłatę zryczałtowanych 

dodatków energetycznych za I kwartał 2014 r. dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej oraz 

na koszty obsługi tego zadania. 

 

  Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/212/14 w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok   /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.24) Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata 2014 – 2017. 

 

Pani Skarbnik przedstawiła objaśnienia zmian do WPF: 

 

I. Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk  

na lata  2014-2017  polegają na: 

1. Zmniejszeniu planu dochodów ogółem w roku 2014 o kwotę 1 186,00 zł  w tym: dochody 

bieżące uległy zwiekszeniu o kwotę 37 004,00 zł,  dochody majątkowe uległy zmniejszeniu 

o kwotę 38 190,00 zł.  

2. Zwiększeniu uległy wydatki ogółem w 2014 r. o kwotę 3 594 369,00 zł  w tym: wydatki 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 247 981,00 zł,  wydatki  majątkowe  uległy  

zwiększeniu o kwotę 3 346 388,00 zł. 

3. Zmianie uległ wynik finansowy: 

Deficyt budżetowy w wysokości –   2.506.806,00 zł - zostanie pokryty: 

1) przychodami pochodzącymi z zaciągniętej pożyczki  

na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych  

ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej  



na zadanie pn.: „Budowa przydomowych oczyszczalni  

ścieków  na terenie Gminy Brańsk” w wysokości  -    712.059,00 zł, 

2) nadwyżki budżetu z lat ubiegłych    - 1.794.747,00 zł. 

 

4. Przychody budżetu zwiekszyły się i stanowią kwotę 3.448.465,00 zł gdyż zadanie 

realizowane z udziałem środkow unijnych tj. budowa przyydomowych oczyszczalni 

scieków na terenie Gminy Brańsk I etap zostanie w części sfinansowane tj. 712.059,00 zł z 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie oraz kwota 2.736.406,00 zł z nadwyzki budżetu z 

lat ubiegłych pokryje deficyt budżetowy.  

Rozchody budżetu zmniejszyły się do kwoty 941.659,00 zł gdyż zmniejszyła się pozyczka 

zaciagnieta na wyprzedzajace finansowanie zadania pn.: " Budowa przydomowych 

oczyszczalni scieków na terenie Gminy Brańsk" co jednoczesnie zmniejsza spłatę pozyczki 

do kwoty 712.059,00 zł. Pozostałe rozchody tj. spłata pozyczki w wysokości 29.600,00 zl 

zaciągniętej na zakup sprzętu specjalistycznego oraz spłata pozyczki w wysokości 

200.000,00 zł zaciagnietej na finansowaniebudowy oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją 

sanitarną w miejscowości Kiersnowo, Kiersnówek, Majorowizna pozostają bez zmian. 

 

II.  Zmiany w załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata  2012-2016 polegają na: 

1.  zwiększeniu w 2014 roku wydatków na realizację zadania "Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk"o kwotę 1.172.128,00 zł, gdyż odbiór  

I etapu wykonanego w 2013 roku  i rozliczenie finansowe wykonanego etapu nastąpi  

w roku 2014, 

2. zwiększeniu wydatków w 2014 r. na poprawę infrastruktury drogowej - przebudowa  

i modernizacja dróg gminnych na terenie Gminy Brańsk o kwotę 67.000,00 zł. (przebudowa 

drogi gminnej w miejscowosci Popławy) . 

 Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy 

wymagane przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

 

   Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXII/213/14 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014 – 2017 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 25 Pan Franciszek Gawina Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z 

działalności Komisji za 2013 rok. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Brańsk za 2013 rok. 

Ad. 26 Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za 2013 rok. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Oświaty, Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2013 rok. 

Ad. 27 Pan Wojciech Łukasz Jakubowski Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2013roku. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

Ad. 28 Pan Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy przedstawił sprawozdanie realizacji 

Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 



działalność pożytku publicznego za rok 2013. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

Ad. 29 Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  

   Dodatkowo Pani Skarbnik poinformowała – „jeżeli w którejś grupie stopnia awansu zawodowego 

nauczyciele nie osiągną średniego wynagrodzenia zgodnie z art.30 ust.3 Karty Nauczyciela Wójt 

musi wypłacić dodatek uzupełniający. Z roku na rok ta wypłata się zwiększa.  

   W roku 2013 nauczyciele stażyści, nauczyciele mianowani i dyplomowani nie osiągnęli średniego 

wynagrodzenia na podstawie zawartych umów i został wypłacony im jednorazowy dodatek. 

Największy dodatek wypłacono nauczycielem dyplomowanym.  

Ogółem dla wszystkich szkół wypłacono dodatek  w wysokości 104.874,42zł plus składka ZUS i 

Fundusz Pracy  20.591,19zł  co daje łączną kwotę 125.465,61zł. To jest kwota którą wypłacamy z 

budżetu roku 2014,  a dotyczy pracy w roku 2013. 

W poszczególnych szkołach przedstawia się to następująco: 

SP w Holonkach z Filią w Chojewie – 39.287,49zł 

SP w Domanowie z Filią w Świrydach – 29.376,59zł 

SP Mień  - 15.303,58zł 

PG w Oleksinie – 20.469,45zł 

PG w Glinniku – 14.539,16zł 

Projekt w SP w Holonkach – 3.259,41zł 

Projekt w SP w Domanowie 3.229,93zł 

   Niekorzystny wpływ ma wysokość dodatku wyrównawczego maja urlopy na poratowania 

zdrowia, a w naszej gminie było 7 osób na tym urlopie. Ponadto od miesiąca września są trzy osoby 

w stanie nieczynnym a są wliczani do średniorocznej struktury zatrudnienia”.  

 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 30 Pan Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania w roku 

2013 Uchwały Nr XXIV/202/2010 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010 r. w sprawie 

określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 31 Pan Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy Brańsk przedstawił sprawozdanie z realizacji 

uchwał Rady Gminy Brańsk za II półrocze 2013 roku. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 32) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 33) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 34 Sprawy różne: 

 

 Radny Sylwester Bobel zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą o postawienie kosza na śmieci 

przy Remizie OSP w Mniu. 

Wójt Gminy poinformował, aby jednostka OSP wystąpiła do urzędu z podaniem w tej 

sprawie. 

 Wójt Gminy powiedział – „po terenie gminy  jeździ firma, która przedstawia nieprawdziwe 



informacje na temat zakładania „SOLARÓW”. Żadnego Firma upoważnienia nie ma od 

Wójta.   Jeżeli ktoś się powołuje na Wójta to powinien przedstawić dokument z podpisem. 

Natomiast oferowana dopłata w wysokości 45% w końcowym rozliczeniu wynosi ok. 10% 

ale jeżeli ktoś chce może zakładać. Wniosek składany na „Solary” przez gminę nie uzyskał 

dofinansowania, ponieważ w pierwszej kolejności otrzymały te gminy, na których terenie 

występuje Natura 2000. Mamy informację, że będzie kolejny nabór wniosków i mamy 

nadzieję, że tym razem nasz wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie.” 

 Wójt gminy poinformował, że jest realizowany I etap budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. W tej chwili trwają odbiory robót, natomiast II etap będzie realizowany od 

miesiąca kwietnia 2014r.  W kilku przypadkach okazało się, że oczyszczalnie nie zdadzą 

egzaminu ponieważ tam gdzie zostały zaprojektowane, teren jest nieprzepuszczalny. Na 

etapie projektowania nie zostało to zweryfikowane, ponieważ trzeba byłoby robić odwierty 

na każdej nieruchomości a to kosztuje ok. 5-6tys.zł.  Projektanci muszą teraz znaleźć jakieś 

rozwiązanie. 

 Wójt gminy zaapelował do mieszkańców gminy przez radnych i sołtysów, aby przed 

zbliżającym się okresem wiosennym przy świetlicach i remizach strażackich porobili 

porządki tak samo i w środku budynków. 

 Wójt Gminy zachęcił radnych do oglądania „dzienników o godz. 20
00

 w  TV Trwam i do 

zbierania podpisów w obronie lasów państwowych. 

 Wójt Gminy poinformował, że jest zmiana do ustawy o samorządzie gminnym, która mówi, 

że Rada Gminy z własnej inicjatywy może utworzyć Gminną Radę Seniorów. 

 Wójt Gminy poinformował, że zbliżają się wybory do Parlamentu Europejskiego odbędą się  

25 maja 2014r. Zaapelował o udział w wyborach i głosowanie na ludzi znanych. 

 Dalej Wójt powiedział – „ to nie jest tak, że Wójt czy pracownik urzędu mają pilnować 

porządku na terenie gminy. To my wszyscy mamy pilnować i zwracać uwagę, żeby w 

okresie roztopów duże ciągniki nie rozjeżdżały drogi. To od mądrości ludzi zależy, czy 

droga będzie służyła wszystkim mieszkańcom. My z urzędu możemy tylko szybko 

interweniować i pomóc w tym procesie samokontroli. Jest wspólnota wioskowa i nie 

pozwólcie na takie rzeczy”. 

 Pan Józef Michałowski radny powiatowy poinformował, że dzisiejsza sesja i podjęte 

uchwały świadczą o słabej kondycji Powiatu, który może tylko to wykonać, co Gmina 

dofinansuje. Bez wsparcia ze strony Wójta radny Powiatowy jest bezradny. To pokazuje 

jaka jest kondycja naszego Państwa, ponieważ Powiat jest dofinansowywany z kasy 

Państwowej. Kiedyś były dotacje na określone zadania a obecnie jest przekazywana ogólna 

pula środków finansowych a Powiat ma tym rządzić i dzielić. 

 

Ad. 35 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 13
17 

zamknął 

obrady  XXII sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

   

    

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 

 

 

 

 


